
شنبه /23 تیر 1403 / شماره 5684 www.ebtekarnews.comایرانزمین

7
اخباراخبار

یک مقام مسوول در اداره کل راهداری 
زنجان خبرداد؛

آغاز عملیات آسفالت ۶۰ کیلومتر 
از راه های روستایی زنجان

معاون فنی و راه روستایی اداره کل راهداری 
از آغاز عملیات  و حمل و نقل جاده ای زنجان 
آسفالت ۶۰ کیلومتر از راه های روستایی استان 
خبر داد. سید ناصر موسوی اظهار کرد: عملیات 
زیرسازی،  غالب  یاد شده در  اجرایی طرح های 
تعریض و بهسازی راه روستایی و احداث ابنیه 
به طول ۶۰  و پل های محورهای روستایی  فنی 
کیلومتر در بخش ها و نقاط مختلف روستاهای 
راه  و  فنی  انجام است. معاون  استان در حال 
نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  اداره  روستایی 
و  در سال جاری  اینکه  بیان  با  زنجان  جاده ای 
با تأمین سهمیه قیر رایگان از سازمان راهداری 
روستایی  راه های  برای  جاده ای  نقل  و  حمل  و 
استان، طرح های مربوط به ساخت و بهسازی 
شد:  یادآور  گرفت،  خواهد  سرعت  راه ها  این 
در همین رابطه تمامی طرح های پیشنهادی در 
ارائه  شهرستان ها  برنامه ریزی  کمیته  جلسات 
شده تا با تأمین اعتبارات استانی، کارها با سرعت 
بیشتری انجام شوند. موسوی گفت: در روزهای 
بهسازی  و  ساخت  اجرایی  عملیات  نیز  آینده 
پروژه های مصوب سال ۱۴۰۳ به عنوان پروژه های 
جدید در حوزه راه های روستایی و فرعی استان 
آغاز می شود. معاون فنی و راه روستایی اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان زنجان با 
این  روستایی  راه های  از وضعیت  گزارشی  ارائه 
استان، تاکید کرد: هم اکنون ۲۵ محور روستایی 
بالای ۲۰ خانوار استان نیاز به آسفالت دارد و از 
نیز  ۳۱۷۶ کیلومتر راه روستایی دارای آسفالت 
۱۰۰۰ کیلومتر آن به دلیل عمر بالای آسفالت، 
عبور بارهای بیش از حد مجاز و تغییرات آب و 
هوایی نیازمند به لکه گیری و روکش است. وی 
گفت: اعتبار مورد نیاز برای آسفالت و بهسازی 
هر کیلومتر راه را ۳۵ میلیارد ریال اعلام کرد و 
برای  ویژه ای  اقدامات  گذشته  گفت: طی سال 
است.  شده  انجام  روستایی  راه های  بهسازی 
معاون فنی و راه های روستایی اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان زنجان کل راه های 
روستای استان را بیش از ۴ هزار کیلومتر عنوان 
کرد و افزود: ۳ هزار و ۱۷۶.۷ کیلومتر از آن تاکنون 
آسفالت شده است و با برنامه ریزی های صورت 
گرفته مابقی طول باقیمانده متناسب با اعتبارات 

تخصیص یافته در دست اجرا خواهد بود.

تحقق ۱۰۰ درصدی اخذ مالیات در 
خراسان رضوی

استاندار خراسان رضوی از شناسایی ۱۶۵ هزار 
و ۳۰۴ مودی جدید مالیاتی و تحقق ۱۰۰ درصدی 
اخذ مالیات بدون اینکه بر مودیان قبلی بار مالی 
جدید داشته باشد،  خبر داد. یعقوبعلی نظری 
استاندار خراسان رضوی به همراه حسن نوری زاده 
استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
همزمان با گرامیداشت هفته فرهنگ مالیاتی از 
اداره کل امور مالیاتی استان بازدید کرد. استاندار 
خراسان رضوی در حاشیه این بازدید و نشست 
با مدیرکل امور مالیاتی استان با اشاره به اینکه از 
زمان آغاز به کارمان در استان یک جمع بندی از 
حوزه اقتصادی، زیرساخت و عمرانی پیدا کرده ایم، 
اظهار کرد: منابع مالی اصالت ندارد اما جزئی از 
اینکه  بیان  با  وی  است .  کننده  تعیین  الزامات 
»واگذاری  ماندگی ها  و عقب  برای حل مسائل 
دولتی«  و  عمومی  منابع  از  استفاده  و  سنواتی 
تنها راه حل نیست، افزود: تلاش ما بر این بوده 
بر ظرفیت های  مبتنی  را حتماً  منابع جدید  که 
استانی معین و دنبال کنیم. نظری  تصریح کرد: 
با تاکید بر منابع ملی و شرکت های وابسته، ۵ 
بسته مولدسازی را مشخص کردیم که این در 
اختیار دستگاه ها است و در مرحله استفاده قرار 
دارد. استاندار خراسان رضوی در بخش دیگری 
از سخنان خود خاطرنشان کرد: مالیات دو بخش 
متضاد دارد، نخست از تولید کنندگان و کسانی 
که در اقتصاد نقش دارند باید اخذ مالیات کرد. 
بر این اساس؛ اگر اخذ مالیات دقیق نباشد باعث 
کندی کار می شود. وی با بیان اینکه فرآیند اخذ 
مالیات باید دقیق، عادلانه و با احساس رضایت از 
طرف مالیات دهنده همراه باشد، بیان کرد: اداره 
کشور با مالیات باید صورت بگیرد و منابع درآمدی 
را نباید به بخش های اداری کشور بیاوریم و خرج 
کنیم چراکه پروژه ها، کارهای زیرساختی و عمرانی 
معطل می ماند. نظری با قدردانی از اداره کل امور 
مالیاتی خراسان رضوی و ضرورت ترویج فرهنگ 
مالیاتی ابراز کرد: کار شما یک دستاورد شاخص 
در جمع بندی دولت شهید جمهور است و بر 
طبق آمارهای ارائه شده در این جلسه، به شکل 

۱۰۰ درصدی افزایش دریافت مالیات داشته اید.

مدیر کل راه و شهرسازی فارس:
متقاضیان مسکن ملی امتیاز خود را 

به افراد غیرمشمول منتقل نکنند
مدیرکل راه و شهرسازی فارس گفت: انعقاد 
معاملات و اعطای وکالت مربوط به انتقال حق 
به اشخاص مورد  ثبت نام جز  امتیاز  یا  انتفاع 
تأیید وزارتخانه یعنی ثبت نام کنندگان در طرح 
مسکن ملی ممنوع است. ناصر رضایی با اعلام 
خبر ممنوعیت انتقال امتیاز نهضت ملی مسکن 
افراد غیرمشمول گفت: در راستای کاهش  به 
التهابات بازار مسکن و به منظور جلوگیری از 
معاملات سفته بازی واحدهای در حال احداث 
تمام طرح های حمایتی تأمین مسکن مانند اقدام 
ملی یا نهضت ملی مسکن که مطابق ماده ۷ 
قانون جهش تولید مسکن به صورت اجاره ۹۹ 
ساله واگذار می شود، متقاضیان این طرح ها در 
قرارداد واگذاری به صورت قید قرارداد و به نحو 
سلب حق، ملزم می شوند تا قبل از تحویل واحد 
مسکونی یا نصب شمارشگر )کنتور( برق یا اخذ 
گواهی پایان کار ساختمانی، از هرگونه انعقاد 
معاملات و اعطای وکالت مربوط به انتقال حق 
انتفاع اراضی یا اعیان یا امتیاز ثبت نام خودداری 
کنند. مدیر کل راه و شهرسازی فارس ادامه داد: 
ثبت رسمی معاملات و وکالت نامه های مذکور 
نیز منوط به استعلام از وزارت راه و شهرسازی 
و  است  و قیود فوق  شروط  رعایت  بر  مبنی 
معاملاتی که بدون رعایت شروط و قیود مذکور 
در این ماده انجام می شود در هیچ یک از ادارات 
و محاکم پذیرفته نمی شود. وی بیان کرد: منظور 
و شهرسازی  راه  وزارت  تأیید  مورد  اشخاص  از 
اشخاص واجد شرایط دریافت طرح های حمایتی 
تأمین مسکن است و در صورتی که متقاضی 
واجد شرایط کافی وجود نداشته باشد وزارت راه 
و شهرسازی امکان انتقال به سایر افراد را فراهم 
می کند. مدیر کل راه و شهرسازی فارس گفت: 
یکی از برنامه های وزارت راه و شهرسازی تأمین 
افراد واجد  مسکن در قالب نهضت ملی برای 
شرایط طبق دستورالعمل های مربوطه است اما 
متأسفانه برخی از سوداگران تحت عنوان خرید 
امتیاز اقدام به اخلال در شبکه توزیع می کنند. 
رضایی افزود: در همین راستا و نظر به ماده ۱۳ 
قانون ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها، 
از اداره کل ثبت اسناد و املاک استان تقاضا شد 
که ترتیبی اتخاذ شود تا مراتب ممنوعیت تنظیم 
قرارداد و تنظیم سند به تمام ادارات تابعه ثبت 
اتحادیه ها در سراسر استان  و  اسناد و املاک 

اطلاع رسانی شود.

مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین     
خبر داد؛

وصول ۴ هزار و ۲۵۰ میلیارد تومان 
مالیات بر ارزش افزوده در قزوین

گفت:  قزوین  استان  مالیاتی  امور  مدیرکل 
در سال گذشته بیش از ۴ هزار و ۲۵۰ میلیارد 
تومان درآمد مالیات بر ارزش افروده وصول و 
بین شهرداری ها، دهیاری ها و عشایر توزیع 
شده است. سید محمود موسوی در نشست 
خبری با اصحاب رسانه استان قزوین اظهار کرد: 
در سال گذشته بیش از ۴ هزار و ۲۵۰ میلیارد 
ارزش افروده وصول  بر  مالیات  آمد  در  تومان 
و بین شهرداری ها، دهیاری ها و عشایر توزیع 
شده است. وی افزود: به طور میانگین برای هر 
شهروند در استان قزوین ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار 
تومان مالیات بر ارزش افزوده در استان قزوین 

توزیع شده است.
مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین از تمدید 
اشخاص  مالیاتی  نامه  اظهار  تسلیم  مهلت 
حقیقی و ارزش افزوده خبر داد و عنوان کرد: 
مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی برای اشخاص 
تسلیم  مهلت  و  ماه  مرداد  نیمه  تا  حقیقی 
اظهارنامه ارزش افزوده فصل اول تا پایان مرداد 

ماه تمدید شده است.
وی ادامه داد: برای تسلیم اظهارنامه مالیاتی 
اشخاص حقوقی و مستغلات تمدیدی در نظر 
گرفته نشده و باید اظهارنامه تا پایان تیرماه به 
این اداره کل تحویل داده شود. موسوی با بیان 
در  درصد خوداظهاری های مالیاتی   ۹۲ اینکه 
استان قزوین پذیرفته شده است، بیان کرد: فقط 

اظهار نامه ۸ درصد مودیان بررسی شده است.
وی تاکید کرد: ۱۰۸ هزار و ۲۶۳ مودی صنفی 
تنها  شده اند که  شناسایی  قزوین  استان  در 
اظهار نامه مالیاتی ۹ هزار و ۲۸۳ مورد از این 

صنوف رسیدگی شده است.
بیان  با  قزوین  استان  مالیاتی  امور  مدیرکل 
اینکه مالیات ۲۷ هزار و ۲۶۹ مؤدی در استان 
هزار   ۹ کرد:  اضافه  است،  شده  صفر  قزوین 
۹۲۵ مؤدی نیز تنها از ۱,۰۰۰ تومان تا ۲ میلیون 

تومان مالیات پرداخت کرده اند.

عزیزالله سیفی در دویست و یکمین جلسه علنی 
تیرماه   ۱۸ کرد:  اظهار  یزد،  شهر  اسلامی  شورای 
مصادف با هفتمین سالروز ثبت شهر یزد در میراث 
جهانی به عنوان اولین و تنها شهر کشور است و این 
روز را به همه مردم خوب کشورمان تبریک می گوئیم.
وی ادامه داد: یزد اولین شهر کشور است که موفق 
به کسب این عنوان شده و این فرصت نقش مهمی 
در توریسم و گردشگری کشور دارد و امروز نام شهر 

تاریخی یزد در جهان می درخشد.
لزوم توجه بیشتر دولت به بافت تاریخی

افزود: هر چند  رییس شورای اسلامی شهر یزد 
یزد بیش  تاریخی  ناحیه  اعتبارات  این شورا  توسط 
از پنج برابر افزایش داشته اما انتظار و توقع است 
که وقتی شهری به ثبت جهانی می رسد، دولت هم 

توجه بیشتری داشته باشد.
سیفی اظهار کرد: آنگونه که باید دولت در این 
زمینه  این  در  ای  ویژه  اعتبار  و  نکرد  بخش کمک 
میراث  وزارت  از  لذا  و  است  نکرده  پیدا  تخصیص 
فرهنگی و اداره کل میراث فرهنگی استان درخواست 
داریم در این زمینه پیگیری بیشتری داشته باشند تا 
اعتبار ویژه ای برای احیای بافت تاریخی یزد تخصیص 
از سخنان خود ضمن  یابد. وی در بخش دیگری 
تسلیت ایام ماه محرم و آرزوی قبولی عزاداری ها در 
این ماه، گفت: محرم ماه خدا است و امام حسین 
)ع( درس آزادگی و دینداری را به همه آزادگان عالم 
آموخت و اگر چه قرن ها از واقعه عاشورا می گذرد 
اما واقعه عاشورا همیشه زنده بوده و جانها همچنان 

شیفته پیام کربلا است.
 ۱۸ کرد:  اظهار  یزد  شهر  اسلامی  شورای  رییس 
با عنوان روز ملی ادبیات کودک و نوجوان  تیرماه 
از  برای سپاس  فرصتی  روز  این  و  نامگذاری شده 
نوجوانان  و  کودکان  و  است  عرصه  این  دلسوزان 
می توانند با انس با کتاب تأثر زیادی را در زندگی 

خود داشته باشند.
نیز  آذر یزدی  یاد مهدی  ادامه داد: زنده  سیفی 
 ۲۰ از  بیش  بخش  این  شهیر  نویسنده  عنوان  به 
عنوان کتاب برای بچه ها نوشته که از پر تیراژ ترین 
کتاب های کشور است و یاد و خاطره این نویسنده 

حوزه کودک و نوجوان را نیز گرامی می داریم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در 
هفته امر به معروف و نهی از منکر هستیم و هر 
کشوری برای حفظ مسیر خود باید با آسیب شناسی، 

شیوه های درست را برای اداره کشور استفاده کند.
سیفی افزود: امر به معروف و نهی از منکر یکی 
از اهداف اصلی قیام امام حسین )ع( است و امروزه 
اجتماعی  نظام های  روش  آمدترین  کار  از  یکی 
استفاده از امر به معروف و نهی از منکر است و 

امیدواریم با توجه به تأکیدات معصومین )ع( در این 
بخش اقدامات بهتری را شاهد باشیم.

رئیس شورای اسلامی یزد ادامه داد: حجاب نیز 
همواره مورد تاکید ایرانیان بوده و قبل از ورود اسلام 
نیز مردم ایران دارای حجاب بوده اند و این بخش 

منطبق با فرهنگ ایرانیان است.
سیفی افزود: چادر پیش از آنکه حجاب اسلامی 
باشد، حجاب ایرانی است و مقام معظم رهبری نیز 
به حجاب تأکید زیادی داشته اند و در وصیت نامه 
شهدا نیز ۲ نکته بیشتر از دیگر موارد سفارش شده 
که اول حجاب و رعایت عفاف و حجاب و سپس 

حضور در مراسم مذهبی به ویژه نماز جمعه است.
وی در بخش دیگری از سخنان پیش از دستور در 
این جلسه علنی شورای اسلامی شهر یزد گفت: ۲۲ 
تیرماه با عنوان روز فناوری اطلاعات نامگذاری شده و 
توجه به این بخش فقط در کشور ما مطرح نیست و 
دنیای امروز به سمت فناوری اطلاعات حرکت کرده 
و هر روز شاهد جهشی بزرگ در بخش های مختلف 

فناوری اطلاعات هستیم. رئیس شورای اسلامی شهر 
یزد افزود: اگر کشور ما و سیستم های اداری ما به 
سمت فناوری اطلاعات حرکت نکند قطعاً از سیستم 
جهانی حذف خواهد شد و خوشبختانه در این دولت 
و در دولت الکترونیک قدم های مثبت زیادی برداشته 
شد و شاهد پیشرفت های بسیار خوبی در این زمینه 
شورای  دوره  ششمین  داد:  ادامه  سیفی  هستیم. 
اسلامی شهر یزد نیز علاوه بر فعالیت های عمرانی 
در زمینه فناوری اطلاعات و برنامه نویسی اقدامات 

بسیار زیادی انجام داده است.
وی افزود: خوشبختانه در جلسه اخیر شوراهای 
اسلامی کشور نیز یزد به عنوان یکی از پنج شهرداری 
و شورای شهر برتر کشور در زمینه فناوری اطلاعات 

انتخاب شد که باعث افتخار است.
رییس شورای اسلامی شهر یزد گفت: امیدواریم 
با اقدامات انجام شده این رتبه به اول و دوم کشور 
ارتقا پیدا کند و با توجه به تجهیزات و نیروی انسانی 
متخصصی که در یزد وجود دارد قطعاً کسب این 

عنوان امکان پذیر است و لذا از فاوا شهرداری یزد 
درخواست دارم تا همه اقدامات لازم را انجام دهد 
و با توجه سرعت فناوری در دنیا باید هر روز برای 
دنیا  از  باشیم وگرنه  اقدام جدید داشته  این حوزه 
عقب خواهیم افتاد. مجید تجملیان عضو و رئیس 
این جلسه  در  نیز  کمیسیون شهر هوشمند شورا 
علنی شورای اسلامی شهر یزد گفت: طی ۱۵ ماه 
گذشته هر ۹ روز یک جلسه هیئت مدیره فناوری 
اطلاعات شهرداری برگزار و همه مصوبات نیز اجرایی 
شده است همچنین ابر پروژه یزد من نیز برای ارائه 
خدمات برخط به مردم در حال اجرا است و در حال 
حاضر ۸۶ هزار کاربر دارد که از ابتدای سال جاری و 
در مدت چهار ماه ۳۷ هزار نفر عضو سامانه شده اند 
همچنین برای ۲۲ هزار نفر کارت شهروندی صادر 
شده و ۱۵ هزار نفر نیز با تلفن همراه از خدمات یزد 
من استفاده می کنند. در این جلسه علنی مصوبات و 
طرح های پیشنهادی نیز مطرح و بعد از تبادل نظر با 

رأی گیری اعضا تصمیم گیری شد.

رییس شورای شهر یزد:

نگهداری بافت شهر میراث جهانی یزد نیازمند اعتبارات ملی است
رییس شورای اسلامی شهر یزد گفت: حفظ و نگهداری بافت تاریخی ثبت جهانی شده یزد با اعتبارات موجود امکان پذیر نیست و نیازمند اعتبارات 

ملی است اما تاکنون در این زمینه هیچ اقدامی نشده است.

خوشبختانه 
در جلسه 

اخیر شوراهای 
اسلامی کشور 

نیز یزد به 
عنوان یکی از 
پنج شهرداری 
و شورای شهر 
برتر کشور در 
زمینه فناوری 

اطلاعات 
انتخاب شد که 

باعث افتخار 
است

شهردار کاشان مطرح کرد

شهردار کاشان با اشاره به اینکه برای اجرای پروژه فیبر نوری نیاز 
به حفاری ۵۰۵ کیلومتر از معابر کاشان است، گفت: از همشهریان 
کاشانی تقاضامندیم برای سرانجام رسیدن این پروژه همکاری کنند.

کیومرث محمدپور در جمع خبرنگاران با اشاره به انعقاد قرارداد 
برای بزرگترین پروژه زیرساختی کاشان در چند روز گذشته اظهار 
داشت: با توجه به مصوبه و ابلاغ دولت سیزدهم و تأکید شهید 
مناطق  که  قرار شد  پرسرعت  اینترنت  ارائه خدمات  برای  رئیسی 
مختلف مجهز به فیبر نوری شود. وی با اشاره به اینکه طبق این 
مصوبه باید کشور مجهز به ۲۰ میلیون پورت اینترنت پرسرعت شود، 
ابراز داشت: تاکنون حدود یک سوم این مقدار به انجام رسیده است. 
شهردار کاشان با اشاره به پیمانکار این پروژه در کاشان که یکی از 
شرکت های خوشنام و قوی ایران در زمینه ارتباطات و فناوری های 
دیجیتال است، تصریح کرد: شرکت »های وب« برای این مهم برای 

کاشان انتخاب شده است که مورد تأیید وزارت ارتباطات نیز است.
وی با اشاره به اینکه برای انجام این مهم باید بیش از ۵۰۵ کیلومتر 
از معابر اصلی و فرعی کاشان حفاری و کنده کاری شود، گفت: 

اینکه  به  توجه  عزیز تقاضامندیم با  همشهریان  و  شهروندان  از 
حفاری ها همراه با سروصدا و یا ایاب و ذهاب های مختلف افراد و 
وسایل موتوری در محدوده انجام پروژه است، نسبت به همکاری با 
پیمانکار و شهرداری کاشان اهتمام ورزند تا این پروژه در کوتاه ترین 
زمان ممکن و به نحو مطلوب و شایسته به سرانجام برسد چراکه نفع 
نهایی این پروژه به خود مردم می رسد. محمدپور با اشاره به اینکه 
در تمام سطح استان ایلام با ۱۶ شهر حدود ۵۵۰ کیلومتر حفاری و 
کنده کاری برای پروژه فیبر نوری شد، گفت: این نشان می دهد که 
انجام این پروژه برای یک شهر همانند کاشان تقریباً به اندازه یک 
استان باید حفاری انجام شود. وی با اشاره به اینکه برای این پروژه 
حدود ۶۵۰ تا ۷۰۰ میلیارد تومان اعتبار لازم است، افزود: استفاده 
از فیبر نوری برای هر منزل کاشان به طور متوسط تا ۱۰۰ متری قابل 
دسترسی است. شهردار کاشان با اشاره به اینکه شرکت پیمانکار قول 
داده است تا مهرماه این پروژه را تحویل دهد، تاکید کرد: با انجام و 
بهره برداری این پروژه سرعت اینترنت در کاشان به بیش از ۱۰۰ برابر 

مقدار کنونی می رسد.

وژه فیبر نوری حفاری ۵۰۵ کیلومتر از معابر کاشان برای انجام پر

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد
بیماری قلبی، تصادف و سرطان ۳ عامل اصلی مرگ و میر در فارس هستند

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز گفت: بیماری قلبی، تصادف و 
سرطان سه علت شایع مرگ و میر در استان فارس است.

مهرداد شریفی در نشست خبری با اصحاب رسانه با بیان اینکه در سال 
۱۴۰۲ شاهد تجهیز ۸۱۲ میلیارد تومان توسعه تجهیزات پزشکی بودیم و تاکنون 
۲ دستگاه شتاب دهنده در مجموعه سرطان جنوب کشور وارد شده گفت: یک 
دستگاه آن چهار و نیم میلیون یورو هزینه داشته و با نرم افزارهای جدید و بروز 

فعالیت می کند.
اینکه هفت درصد  به  اشاره  با  معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
تخت های موجود در فارس دانشگاهی است، گفت: ۷۱ بیمارستان در دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز وجود دارد و در سال ۱۴۰۲، به ازای هر هزار نفر تحت پوشش 

یک و ۹ دهم تخت داشتیم که میانگین کشور یک و هشت دهم تخت است.
وی با اشاره به اینکه تخت هایی مثل تخت روانپزشکی با سوختگی تفاوت دارد، 
گفت: در بحث تخت روانپزشکی میزان تعداد تخت ها در فارس هشت و ۲ دهم 

تخت و در کشور ۶ و هشت دهم تخت است.
شریفی با بیان اینکه غربالگری بیش از ۱۴ هزار نوزاد نارس در سال ۱۴۰۲ نیز 
نشانگر رشد در این حوزه است ادامه داد: به ازای هر یکصد هزار نفر جمعیت، 
۱۵ تخت وجود دارد این در حالی است که در کشور ۱۲ و ۲ دهم تخت است و 
سرانه تخت های ویژه به ازای صد هزار نفر ۲۵ و هشت دهم تخت در کشور ۲۰ 

و ۲ دهم تخت است.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز افزود: در حوزه تخت اورژانس به 

ازای یکصد هزار نفر در فارس ۳۳ تخت دارد که بالاتر از کشور یعنی ۲۵ تخت 
است و تخت سوختگی میزان یک و هشت دهم تخت بوده و این در حالی است 

که در کشور یک و یک دهم تخت است.
وی با اشاره به اینکه شاخص تخت های CCU در استان ۶ و نیم تخت و در 
آمار کشوری هفت و نیم تخت است، افزود: شاخص کارایی در بیمارستان علوم 
پزشکی شیراز وجود دارد که چهار شاخص وجود دارد که کارایی بیمارستان را 
نشان می دهد و عبارت از درصد اشتغال تخت، متوسط اقامت بیمارستان، فاصله 

گردش تخت و بیمار پذیری بستری است.
ارائه خدمات درمانی در فارس رشد چشمگیری داشته است

شریفی گفت: درصد اشغال تخت در فارس ۷۳ درصد و میزان کشوری ۶۹ 
و ۶ دهم درصد است و اگر ضریب اشغال تخت بالاتر از ۷۵ درصد باشد، باید 
افزایش تخت شکل گیرد و متوسط اقامت سه روز ولی در کشور چهار روز است.
وی گفت: فاصله گردش تخت فارس، یک و ۹ صدم درصد و میزان در کشور 
یک و ۶ دهم درصد بوده و بیمار پذیری به ازای هر هزار نفر ۹۹ و ۳ دهم درصد 

و میزان کشوری ۷۱ و نیم درصد است.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز افزود: دسترسی فارس به تجهیزات 
سرمایه ای در مقایسه با کشور نیز آمار خوبی است، سرانه MRI به ازای یک 
 CT میلیون نفر، در فارس ۶ نفر و در کشور سه و ۲ نفر بوده است و سرانه
Scan به ازای یک میلیون در فارس ۱۰ نفر و کشور هشت و هشت دهم نفر و 
در بحث آنژیوگرافی ۲ و ۹ دهم نفر و در کشور سه و ۶ دهم نفر بوده که امسال 

سه دستگاه در فارس اضافه می شود.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز افزود: در سال ۱۳۹۹ تعداد ۹۹ 
هزار و ۸۰۸ عمل در بیمارستان های دانشگاهی داشتیم و در سال ۱۴۰۲ تعداد 
۱۵۳ هزار و ۷۲۱ عمل شاهد بودیم و تلاش کردیم توسعه خدمات را ارائه کنیم 
و توسعه خدمات دولتی را نیز شاهد بودیم و الان تلاش داریم خدمات دولتی را 

افزایش دهیم تا از سفره مردم هزینه نشود.
وی گفت: در بخش دولتی تکلیف داریم خدمات ارائه کنیم و ۵۴۱ تخت در 
سال ۱۴۰۲ افزایش داده شد و از لحاظ توسعه تخت های در حال ساخت در شیراز 

۲ هزار و ۴۱۰ تخت با پیشرفت فیزیکی ۳۰ تا ۹۵ درصد داریم.
شریفی گفت: ۲ هزار و ۵۳۰ تخت بیمارستان های غیردانشگاهی در حال 
ساخت داریم و ۸۷۶ تخت در شهرستان ها در حال ساخت است و بیمارستان های 
۳۲ تخت خوابی آباده طشک و بختگان، ۶۴ تخت خوابی ارسنجان، ۱۶۰ تخت 

خوابی داراب و ۱۶۰ تخت خوابی مرودشت تا پایان سال افتتاح می شود.
وی با اعلام اینکه بیماری قلبی عروقی، تصادف و سرطان سه علت شایع مرگ 
و میر در فارس است، گفت: از ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۲ آمار تصادفات ۳۰ درصد افزایش 

داشته و این افراد در بیمارستان بستری شدند.
شریفی با بیان اینکه در سال ۱۴۰۰ تعداد ۳۴۰۰ مورد تصادفی در بیمارستان 

بستری شدند، افزود: این آمار در سال ۱۴۰۲ به ۴۴۵۰۰ افزایش یافت.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز اعلام کرد: از این تعداد ۷۴ درصد 

آقایان و ۲۵ درصد بانوان بودند.

از  قدردانی  با  آب رسانی  نهضت  نشست  در  ایلام  استاندار  بهرام نیا  حسن 
مجموعه بسیج سازندگی سپاه پاسداران و آبفای استان در بحث نهضت 
آب رسانی به مناطق محروم استان، اظهار داشت: مجموعه بسیج سازندگی 
سپاه استان عملاً نشان داد که به صورت جهادی پای کار خدمت رسانی به 
مردم هستند که از مصادیق آن قرارگیری ایلام در ردیف سه استان برتر 
کشور در برنامه پیشرفت طرح نهضت آب رسانی به مناطق محروم استان 
است. وی افزود: عملکرد این قرارگاه در نهضت آب رسانی، در مقیاس 
ملی بسیار خوب بوده است و خوشبختانه طرح نهضت آب رسانی در استان 

پیشرفت بسیار خوبی داشته است.
استاندار ایلام یادآورشد: با مشارکت آب فاضلاب استان و قرارگاه بسیج سازندگی 
سپاه پاسداران، طبق برنامه زمان بندی با اعتبار ۵۰۷ میلیارد تومان به ۱۲۸ روستا آب رسانی شود که تاکنون 
عملیات آب رسانی به ۵۱ روستا تکمیل و به بهره برداری رسیدند و تا پایان سال ۵۴ روستای دیگر که پیشرفت 

فیزیکی آن ها بیش از ۷۰ درصد است تا پایان سال مورد بهره برداری قرار می گیرند.
نماینده عالی دولت در استان ایلام اضافه کرد: در طول ۴۳ سال پس از انقلاب به حدود ۷۷ درصد 
روستاهای استان آب رسانی شد اما در طول سه سال عمر فعالیت دولت سیزدهم به ۱۳.۵ کل روستاهای 

استان آب رسانی شد.
استاندار ایلام در ادامه با بیان این که تحول خوبی در حوزه آب رسانی به روستاهای استان به همت بسیج 
سازندگی سپاه استان انجام شده است، اضافه کرد: در ابتدا تعداد روستاهای استان که در طرح جهاد 
آب رسانی قرار گرفت ۱۲۸ روستا با اعتبار ۵۰۷ میلیارد تومان بود که با رایزنی های صورت گرفته این تعداد 

روستا به ۲۰۰ مورد افزایش و اعتبار لازم نیز به بیش از ۸۰۰ میلیارد تومان افزایش یافت.
و متشکل  ایلام  استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاونت  مدیریت  با  کارگروهی  کرد:  پیشنهاد  وی 
فرهنگی،  استان، میراث  آبفای  استان،  نقل جاده ای  و  راهداری و حمل  از نمایندگان راه و شهرسازی، 
گردشگری و صنایع دستی و منابع طبیعی و آبخیزداری استان و با مسئولیت فرمانداران در شهرستان ها 

تشکیل و مشکل معارضین این طرح در شهرستان ها را حل و فصل کنند.

استاندار ایلام خبر داد
آبرسانی به ۱۳.۵ درصد از روستاهای استان ایلام طی دولت سیزدهم


